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Улагање у младе је инвестирање у будућност општине. За ове намене општина је издвојила 4 милиона и 
650 хиљда динара.
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• „Поносан сам што стојим исперд локалне самоуправе, која стипендира највећи број академаца, 102 стипендије, 
које ће бити додељене студентима чији је просек  преко 7 и мислим да смо једна од ретких локалних самоуправа, која 
издваја и за овај нижи просек, као што са додатним износом финансирамо оне са просеком изнад 8. За ове намене 
општина је издвојила 4 милиона и 650 хиљда динара,“рекао је Радивој Дебељачки, приликом потписивања уговора 
са студентима.

Улагање у младе је инвестирање у будућност општине

Ра дивој Дебељачки, 
председник опшине Ср-
бобран се захавалио при-
сутним студентима, задо-

вољан што их види, иако 
их је дошао мањњи број 
због поштовања епидеми-
олошких мера. „Напра-

вилисмо један овакав  до-
гађај у сали СО Србобран 
како би смо и вама ука-
зали једно поштовање, с 

обзиром да сте ви будућ-
ност наше општине и на-
дам се да ћете једног дана 
овој локалној самоупра-

ви која сада вама пружа 
подршку, то исто чинити 
и ви кроз ваш ангажман. 
Надам се да ћете  се сети-
ти тога у будућности и да 
вас то подстакне да оста-
нете овде и да привређује-
те нашој Турији, Србобра-
ну и Надаљу“, рекао је Де-
бељачки и додао да је по-
носан испред локалане са-
моуправе која стипенди-
ра 102 студента, јер је то  
велики број будућих ака-
демских грађана општине. 

„То је једна од значајнијих 
ствари коју радим јер тако 
доприносимо и улажемо 
у нашу општину и њену 
будућност. Стипендија-
ма смо обухватили и оне 
студентекоји имају про-
сек преко седам и  са до-

датним износом  финанси-
рамо оне који имају про-
сек преко осам и мислим 
да смо једна од ретких ло-
каланих самоуправа, која 
је обухватила и студенте 
који имају нешто нижи 
просек“, рекао је Дебељач-

ки, појашњавајући да ће се 
са овом добром праксом на-
ставити наредних година. 

„За студенте смо издвоји-
ли ове године  4 милиона 

и 650 хиљада динара, и то 
обухавта онај износ који 
је био у прошлој години 
и заиста ми је драго, упр-
кос ситуацији у којој се на-
лазимо због пандемије, да 
смо успели да обезбедимо 
овај новац“, рекао је Де-

бељачки. Након  обраћања 
председника општине  Ра-
дивоја Дебељачког, уследи-
ло је потписвање уговора са 
студентима.

Потписивање уговора о додели студентских стипендија 

Жеља да остану у родном месту
Студентима значи подршка општине Србобран

Милош Манојловић, сту-
дент - ФТН
„Драго ми је што неко из 

наше општине мисли на 
младе, пре свега студенте. 
Значи ми ова стипендија, 
добро је да имамо подршку. 
Студирам Грађевински фа-
култет на ФТН-у у Новом 
Саду, а планирам да оста-
нем у земљи и да се усавр-
шавам. Ако бих добио по-
сао у струци у Србобрану, 
радо бих га прохватио. Во-
лео бих да останем у род-
ном месту“.

Ове године биће додељене 102 стипендије, студенти-
ма чији је просек од седам до осам у износу од 3000 
динара, и онима чији је просек од осам до десет из-
нос стипендије је од 6000 динара. Општина омо-
гућава стипедније у области спорта и уметности  
и овом приликом обезбедила је шест стипендија за 
ове студенте.

Стипендије и за студенте у области
спорта и уметности

Ноеми Киш, студент – Тех-
нолошки факултет
„Задовољна сам што сам што  

сам остварила правво на сти-
пендију. Овакав вид подрш-
ке сигурна сам свим студенти-
ма значи. На првој сам години 
хемијског инжињењрства и за 
сада сам задовољна. До сада сам 
положила три испита. Преда-
ваља су нам углавном онлајн, а 
вежбе су на факултету у лабо-
раторијама.Волела бих да ра-
дим у лабораторији као техно-
лог у НИС-у, и надам се да ће то 
бити у Турији“. 
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Заједничка средства Покрајине и општине 

Доградња Дома културе у Србобрану
Председник општине Ср-

бобран Радивој Дебељач-
ки каже да је укупна вред-
ност радова око 80 милио-
на динара, а да ће у првој 
фази, за коју је Покрајина 
издвојила новац, бити ко-
ришћен за обнову, док је у 
другој фази планирана до-
градња објекта.
„Реконструише се велики 

објекат Задружног дома 
који није у употреби целу 
деценију и на његовом ме-
сту ће бити пресељен цен-
трални Дом културе за 
целу нашу општину, док 

ће просторије у којима се 
налази садашњи Дом кул-
туре, задужбина породи-
це Kишдобрански која јед-
ним делом припада Мати-
ци српској, бити приведе-
не другој намени, такође у 
области културе“, каже Де-
бељачки.

Радови треба да почну 
ове године, а након што 
Покрајинска влада уплати 
средства на рачун општи-
не, уследиће ребаланс, бити 
расписана јавна набавка и 
за њом започети и радови.

• Покрајинска влада донела је решење да за обнову и доградњу дела објекта Дома културе у Србобрану издвоји 40 ми-
лиона динара из покрајинског буџета.

У току радови на критичним деоницама у неколико улица у насељу Тук

Решавање проблема са атмосферском канализацијом
• За решавање проблема са атмосферском канализацијом у општини Србобран, из буџета је уздвојено пет милио-
на динара. План је да у току ове године проблем са атмосферским водама буде решен на више критичних локација 
на територији општине Србобран.

Општина Србобран у са-
радњи са Јавним кому-
налним предузећем „Гра-
дитељ“, започела је реша-
вање проблема атмосфер-
ских вода на територији 
општине. Радове који се 
тренутно изводе у неколи-
ко улица у насељу Тук, оби-
шли су председник општи-

не Србобран Радивој Де-
бељачки и вршилац дуж-
ности директора ЈКП „Гра-
дитељ“ Милош Јовановић. 
Ситуација на овој локацији 
годинама је била критич-
на, јер се вода задржавала, 
плавила делове ових улица, 
и угрожавала домаћинства. 

„У току су радови у неколи-

ко улица где је проблем са 
атмосферском водом био 
најизраженији. Сада је 
уређен систем одводних 
канала који је спојио све 
улице и атмосферске воде 
усмерене су у Кривају. За 
ове намене из општин-
ског буџета издвојено је 
пет милиона динара, а у 
питању је ревитализација 
и одржавање постојећих 
канала. Веома је важно да 
пратимо шта су ургентни 
проблеми наших грађана. 
Трудићемо се да све прио-
ритете које смо поставили, 
а то су управо проблеми на 
које су нам грађани указа-
ли, један по један реши-
мо“, истакао је Дебељачки  
приликом обиласка радова.

Овај посао поверен је Јав-
ном комуналном предузећу 

„Градитељ“ и он се реализује 
према листи приорите-
та. “Људи су деценијама 
имали проблем, нарочи-
то у летњем периоду када 
имамо изненадне облине 
падавине. Вода се задр-
жавала на површини, на 
путевима и тротоарима, и 
правила проблем станов-
ницима ових улица. У на-
сељу Тук направили смо 
мрежу из сплета улица, а 
по завршетку ових радо-
ва вода ће се усмерити у 

реку Кривају. Важно је да 
смо почели да отклања-
мо проблеме запуштене 
атмосферске канализа-
ције у нашој општини, а 
чим завршимо радове на 
овој локацији, прелазимо 
на следећу. У току ове го-
дине требало би преко 90 
одсто горућих проблема у 

вези са атмосферском ка-
нализацијом да решимо“, 
рекао је Јовановић.

Радови који се тренутно 
изводе у улицама Сремска, 
Девечерска, Цигларска као 
и у околним улицама, запо-
чети су почетком фебруара, 
а требало би да буду завр-
шени до краја марта.
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У општини Србобран, у 
Дому здравља “Др Ђорђе 
Бастић” до сада је вакцини-
сано више од 1.300 грађа-
на, а од овог броја њих око 
620 примило је и другу вак-
цину. Процес тече несме-
тано и свакодневно, пре-
ма утврђеним листама и 

позивима који стижу пре-
ко сервиса е-Управе. Kао и 
у остаку Србије, највише 
људи се вакцинисало ки-
неском вакцином Сино-
фарм, а доступне су и вак-
цине других произвођаца. 
Ковид амбуланта и даље је 
на услузи свим пацијенти-

ма, а број новозаражених 
толики је да општина Ср-
бобран и даље спада у гру-
пу војвођанских општина 
са неповољном епидемио-
лоском ситуацијом, укуп-
но њих 13, док је у свим 
осталим на снази ванред-
но стање.

Пријава за волонтере у Црвеном крсту

• Општина Србобран још увек спада у групу војвођанских општина саа неповољном епидемиолошком ситуацијом. 
Последњих дана запележен је пораст заражених.

Процес вакцинације у општини Србобран тече неометано

Позив се упућује 
свим заинтересова-
ним ученицима ос-
новних и средњих 
школа, за које ће 
бити организовани 
курсеви за волон-
тере. Потребно је 
до 23. марта прија-
вити се за волонти-
рање у просторија-
ма Црвеног крста, 
улица Светог Саве 
број 15, свакога рад-
ног дана у препо-

дневним часовима, или на 
телефон 063.7656.031. Све 
информације заинтересо-
ваним младим људима пру-
жиће Горан Радовановић, 
секретар Црвеног крста Ср-
бобран, који је најавио да 
ће управо 23. марта поче-
ти курс за волонтере. Црве-
ни крст Србије је највећа 
и најстарија волонтерска 
организација у земљи која 
окупља 60.000 волонте-
ра. Од тог броја је 20% ста-
ријих, 20% је средњих го-

дина, а 60 % чине млади во-
лонтери. Волонтери раде на 
унапређењу своје заједни-
це и истовремено кроз рад, 
бригу и учење мењају  своје 
животе и животе својих су-
грађана. Волонтерски рад у 

оквиру Црвеног крста Ср-
бије представља свесно по-
клањање времена, вешти-
на, знања и енергије за до-
бробит других људи и зајед-
нице без материјалне на-
докнаде.

• Црвени крст Србобрана донео је одлуку да овог пролећа освежи и омасови волонтерске редове.

Вакинисано преко 1.300 грађана

На позив локaлне самоу-
праве да се помогне здрав-
ственим радницима прили-
ком вакцинације грађан-
ства од корона вируса, ода-
звао се млади Србобра-
нац  Алекса Дукић. Дукић 
је иначе завршио средњу 
школу за физиотерапеу-
та и тренутно је стажиста, 
али с обзиром да у струци 
због пандемије нема посла, 
врло радо се одазвао пози-
ву да се грађанима нађе при 
руци. „Овде сам ангажо-
ван да помогнем прили-
ком вакцинације и грађа-
ни ме најчешће питају које 
се вакцине дају,  питају и 
за моје мишљење о вак-
цинама као и то шта је за 
њих добро. Истовреме-
но попуњавам захтеве за 
вакцинацију и тако им по-
мажем“,  каже Алекса Ду-
кић. Алекса наглашава да 

му није тешко, ни напор-
но и да је ангажован само 
у једној смени радним да-
ном, а  викендом је слобо-
дан. „Јако сам задовољан 
јер сматрам да је ово добро 

искуство и за моју основ-
ну струку, физиотерапеу-
та. Видим да су  и грађани 
задовољни, посебно ста-
рији, јер не могу сви сами  

да испуне потребну доку-
ментацију“, каже Дукић, 
који их истовремено обаве-
сти и о целој процедури, о 
пристизању порука за дру-
гу дозу вакцинације, а че-

сто је онима који немају мо-
билни,  давао свој број те-
лефона и тако их позивао 
на вакцинацију. 

• Млади Србобранац Алекса Дукић, свакодневно помаже суграђанима у Дому здравља. Упућује их у процедуру вакци-
нације и испуњава захтеве, најчешће старијим особама. Његову помоћ радо сви прихватају.

Алекса Дукић, волонтер у ДЗ „Ђорђе Бастић“

Задовољство ми је да помогнем својим суграђанима

Процес вакцинације у општини Србобран тече неометано
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Очували  смо  нашу традицију
и послали хуману поруку

Ове године на дан 27. фе-
бруара Турија је изгледала 
другачије, него пре свих 
тридесет и кусур година, 

када је Кобасицијада, тра-
диционална манифеста-
ција мештана овог села, 
окупљала на десетине 

хиљада људи из општине, 
региона, Војводине, Ср-
бије, па и Европе. На дан 

манифестације Турија је 
деценијама била добар до-
маћин и организатор нај-
боље хране на свету, забаве, 

али и културног програма. 
Све је променила панде-
мија, али мештани не би 
били мештани Турије, а да 

и ове године нису дозволи-
ли да се прекине традиција 
и још једном напарве коба-

сицу за гиниса. Нико није 
ни сумњао да неће успети у 
томе, па је  и свечана врпца 
37. Кобасицијаде била пре-
сечена 27. фебрура и ове 
године. Председник Удру-
жења 37. Кобасицијаде-Ту-
рија,Бранислав Станков 
се захвалио свима који су 
дошли, подсећајући како 
се све то организовало 
некада, пре пандемије, уз 
присуство огромног броја 
људи. „Ипак ми смо успе-
ли уз помоћ председни-
ка општине Србобран, и 
ове године да направи-
мо ову нашу дугачку ко-
басицу  од 2037 метара 
и  тако наставимо нашу 
традицију. Поделићемо 
је у хуманитарне сврхе, 
док смо ранијих година 
гостовали по градовима, 
позивали људе на нашу 
манифестацију и делили 
кобасице, а ове године 
смо одлучили да целу ко-
басицу поделимо“, рекао 
је Станков. Пре него што 
ће свечано отворити 37. 
Кобасицијаду, Радивој 
Дебељачки, председник 
општине Србобран, се за-
хвалио својим сарадници-
ма и организаторима, што 
су  заједно успели да про-
нађу могућност и вољу да 
у овим тешким условима, 

због епидемије, обезбеде и 
организују традиционалну 
манифестацију. „Веома 
ми је драго што ове годи-
не манифестација има ху-
манитарни карактер, али 
оно што је најважније, да 
смо и поред свега очували 
традицију и да смо опет 
направили најдужу ко-
басицу на свету. Очували 
нашу, гинисову кобасицу, 
која ће бити подељена у 
хуманитарне сврхе. Пору-

ка овогодишње Кобаси-
цијаде је да су хуманост и 
солидарност најважније, 
поготово у овим услови-
ма у којима се тренутно 
налазимо“, рекао је Де-
бељачки. Подсећајући да 
је овогодишња Кобасици-
дјада  другачија него што 
су то навикли људи из ове 
општине и људи из ширег 
региона, јер је одржана уз 
поштовање свих епидеми-
олошких мера.

У Турији одржана 37. Кобасицијада, уз поштовање епидемиолошких мера

• „Драго нам је што смо успели да очувамо традицију да по 37. пут направимо најдужу кобасицу на свету, гинисову 
кобасицу, која ће бити подељена у хуманитарне сврхе, управо оним људима којима је помоћ у оваквим ситуацијама 
потребна. Кобасица ће ићи на преко двадесет адреса широм Војводине“, рекaо је Радивој Дебељачки,председник општи-
не, свечано отварајући овогодишњу Кобасицијаду. 

И ове године одржано је традиционално такмичење 
у прављењу кобасица. Прво место освојио је Немања 
Балинт, дрго мести освојио је Стефан Балинт, док 
је треће место припало Љубану Јоцићу. У екипном 
такмичењу прво место припало је Змајевачким там-
бурашима, друго ОЗЗ Турија и треће екипи Сремска 
кобасицијада и свињокољ.

Одржано и традиционално такмичење

“Овогодишња кобасица износи 2037 метара, утроше-
но је око две тоне меса, двадесет килограма слатке 
паприке и  пет килограма љуте, по шест килограма 
бибера и белог лука, соли 40 килограма. Традицио-
нално се држимо  нашег рецепта, тако да буде исти 
укус, квалитетне, јединствене и препознатљиве 
туријске кобасице. Тешко ми је било данас када сам 
гледао пролазак кобасице селом, некада нисмо могли 
проћи од народа, али ситуација таква, мере смо по-
штовали, надам се да ће епидемија проћи и да ћемо 
следећу годину дочекати у бољем времену“, рекао је 
Бранислав Станков, председник Удружења Кобаси-
цијада – Турија.

Утрошено две тоне меса за Гинисову кобасицу

Удружење Кобасицијда поделило је овогодишњу ре-
кордерку међу 22 организације, друштва и установе: 
Народна кухиња Србобран - 200 метара, Удружење 
за помоћ МНРО «Бисер» - 20 метара, Црвени крст 
Алибунар - 40 метара, Црвени крст Бачка Топола 

- 100 метара, Црвени крст Чока - 60 метара, Црве-
ни крст Кикинда - 100 метара, Црвени крст Ковин 

- 80 метара, Црвени крст Мали Иђош - 40 метара, 
Црвени крст Нови Сад - 60 метара, Црвени крст 
Рума - 120 метара, Црвени крст Шид - 60 метара, 
Црвени крст Сремски Карловци - 20 метара, Црве-
ни крст Стара Пазова - 180 метара, Црвени крст 
Вршац - 160 метара, Геронтололошки центар Ки-
кинда - 60 метара, Дом за децу Ветерник - 100 ме-
тара, Дечије село Сремска Каменица - 100 метара, 
Геронтололошки центар Нови Сад - 100 метара, Ге-
ронтололошки центар Сомбор - 100 метара, Цен-
тар за заштиту одојчади, деце и омладине «Звечан-
ска» - 100 метара, Дом за децу «Мика Антић» Сом-
бор - 100 метара и Богословија Свети Арсеније Сре-
мац Сремски Карловци - 80 метара.

Кобасица стигла у Сомбор, Вршац, Кикинду, Чоку, 
Београд ...
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Удружење за помоћ мен-
тално недовољно развије-
ним особама “Бисер“, уз 
подршку Јавног комунал-
ног предузећа „Градитељ“ 
и општине Србобран, по-
кренуло је широку акцију 
прикупљања ПЕТ отпада. 
Према речима Слађане 
Ковачевић, чланице и ак-
тивисткиње Удружења за 
помоћ ментално недовољ-
но развијеним особама 

„Бисер“, ова акција је наста-
вак дугогодишње праксе 
која се негује у Удружењу 

„Бисер“, али сада на вишем 
нивоу јер се у њу укљу-
чују локална самоуправа и 
сами грађани.
„Наша претежна делат-

ност јесте брига о деци, 
али смо регистровани 
и као Удружење које се 
бави прикупљањем нео-
пасног отпада, где спада 
и ПЕТ амбалажа. Тиме се 
бавимо већ пет година и 
имамо одличну сарадњу 
са појединим суграђа-
нима који самостално 
прикупљају амбалажу и 
с времена на време нас 
позивају да дођемо и 
преузмемо одређене ко-
личине. Овог пута нам је 
ЈКП ‘Градитељ’ уступио 
контејнер за те намене, 

који ће сваког дана бити 
на другој, за те намене, 
већ одређеној локацији, а 
општина Србобран про-
мовише акцију како би се 
грађанство упознало са 
тим што радимо и како 
би се што већи број људи 
укључио. На крају сваког 
дана контејнер се ками-
оном ЈКП ‘Градитељ’ до-
вози у Скопљанску улицу, 
у седиште ‘Бисера’, где га 
чланови Удружења сорти-
рају и спремају за преду-
зеће које га преузима, а са 
којом постоји споразум о 
откупу сировине“, рекла 
је Слађана Ковачевић и 
истакла да је идеја препо-
зната као веома добра и 
корисна, не само за „Бисер“ 
већ за целу локалну зајед-
ницу, „посебно јер у њој 
учествују деца“, као и звог 
чињенице да акција про-
мовише важност рецикли-
рања отпада.

Ова акција почела је 
22.фебруара и одзив грађа-
на већ у првим данима био 
је одличан.

У „Бисеру“ очекују да 
ће акција значајно попу-
нити буџет Удружења и 
омогућити да се са децом 
штићеницима спроведу 
додатне акције и програми.

Почела акција
„Рециклирај и донирај“
• На територији целе општине грађани имају 
прилику да одлагањем ПЕТ амбалаже у посеб-
но за ову намену постављене контејнере, по-
могну „Бисеру“ да након слања отпада на ре-
циклажу, прикупи додатна новчана средства 
за рад Удружења.

Општина Србобран, мо- 
же се слободно рећи, већ 
традиционално спорово-
ди активне мере попула-
ционе политике и заједно 
са својим партнерима их 
осмишљава и реализује. У 
складу  са тим недавно је 
уручила вредне поклоне за 
новорођене бебе. На упри-
личеној додели поклона 
уследиле су и честитке ро-
дитељима беба уз жељу да 
успешно подижу потом-
ство. „Знам да сте већ на 
својим рачунима прона-
шли износ који општина 

Србобран обезбеђује сва-
ком новорођеном детету, 
а то је 20.000 динара или 
40.000 динара за самохра-
не родитеље, а данас вам 
поклањамо постељину за 
ваше бебе, док вам вредне 
чланице Удружења ‘Рука 
спаса’, поклањају ручно 
рађене капице, чарапи-
це и друге ствари за бебе. 
Надам се да ћете настави-
ти да ширите своје поро-
дице и тако на највред-
нији начин снажите наш 
град“, рекла је Милица 
Зарић, заменица председ-

ника општине Србобран. 
Додајући да локална само-
управа покушава на сваки 
начин да младим парови-
ма буде подршка у првим 
данима родитељства.Један 
од сталних партнера и са-
радника локалне самоу-
праве у пружању подршке 
на реализације популаци-
оне политике је србобран-
ско Удружење „Рука спа-
са“, на чијем челу је Савка 
Лазић, која је овом при-
ликом упутила честике 
родитељима и истакла да 
је акција покренута 2017. 
године и даље траје.У 
међувремену главну улогу 
у њој преузела је општина 
Србобран, док се партнер-
ство Удружења које води и 
локалне самоуправе осна-
жује из акције у акцију, на 
задовољство младих роди-
теља у Србобрану, Турији 
и Надаљу.    

• Општина Србобран  је недавно обезбедила за свако новорођено дете 
износ од 20.000 динара, односно 40.000 динара за самохране родитеље, 
уз то је обезбедила на поклон постељину за бебе. Удружење „Рука спса“ 
је донирало ручно рађене предемте за новорођенчад.

Поклон честитка за новорођене бебе
Подршка општине у спровођењу мера популационе политике

• Вељко Голуб, ученик 8. разреда Основне школе «Жарко Зрењанин 
Уча» из Надаља, представљаће општину Србобран на музичком так-
мичењу «Србија у ритму Европе». Oва одлука је донета на аудицији у 
сали Малог позоришта.

Вељко Голуб представља Србобран
Припрема за такмичење „Србија у ритму Европе“

Ученик осмог разреда 
ОШ „Жарко Зрењанин 
Уча“ из Надаља, Вељко 
Голуб је био најбољи међу 
десет кандидата, који су 
се представили певањем 

и једном плесном групом, 
и сада га очекује вишеме-
сечно спремање за наступ 
на једном од најпопулар-
нијих фестивала, не само 
у Србији већ и у регио-
ну  «Ритам Европе». Још 
увек није познато коју 
државу ће представљати 
и на ком језику ће певати 

Вељко Голуб, али је важно 
да грађани општине Ср-
бобран имају за кога да 
гласају у великом финалу. 
Вељка је одабрао Милош 
Марковић, музички ди-

ректор фестивала, заду-
жен за избор представни-
ка свих градова учесника.

„Врло сам срећан што сам 
поново у Србобрану, јер 
када сам почињао да ра-
дим, баш овде је одржана 
прва аудиција. Мислим 
да смо ове године имали 
јако добар одзив младих 

који желе да наступају. 
Не могу рећи да смо ја и 
колеге строги при одаби-
ру, гајимо пријатељски 
однос са такмичарима, 
али такође бирамо само 
оне најбоље. Мислим да 
свака општина заслужује 
да је на овако великом 
такмичењу представљају 
најбољи извођачи. Ове 
године ће бити рекордан 
број општина укључен у 
такмичење, чак 24, и сва-
ки од тих градова биће 
поносан на своје пред-
ставнике, а ми ћемо се 
потрудити да их за на-
ступ спремимо најбоље 
што умемо, као што смо 
и до сада чинили“, рекао 
је Марковић и захвалио 
општини Србобран, која 
је поново одлучила да се 
прикључи такмичењу.
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   A szenttamási Gion Nán-
dor Kulturális Központ kiad-
ványaiból és társkiadványok-
ból álló könyvcsomagot aján-
dékozott a szenttamási Nép-
könyvtárnak.
A csomagot a Gion Nán-

dor Emlékház munkatár-
sai, dr. Horváth Futó Harg-
ita, Németh Dezső és Paracz-
ky László adták át a könyvtár 
igazgatónőjének, Kiss Évának.
A csomagban minden cím-

szóból két példány szerepelt, 
az egyik az intézmény hely-
történeti tárába, másik az ol-
vasóknak.

Az összesen 20 címszóból 
álló adomány az elmúlt 10 
év munkájának eredménye. 
Minden kiadásból két pél-
dányt adományoztaka he-
lyi Népkönyvtárnak, ebből 
az egyik a helytörténeti tár-
ba került, a másik kölcsönöz-
hető.

Ezzel a könyvcsomaggal 
szerették elérhetővé tenni ki-
adványaikat, mivel az új kö-
teteket nem tudták bemutat-
ni az olvasóknak, hiszen az 
elmúlt évben a járvány mi-
att elmaradt a szokásos Gion 
Nándor Napok rendezvény-
sorozat és az augusztusi díj-
kiosztó is.

- A helytörténeti gyűjtemény 
bővítése szempontjából so-
kat jelent az ajándék a Nép-
könyvtárnak. Másodsorban, 
mivel Gion Nándor művei-
nek szerb nyelvű fordításai-
ról van szó, biztosan érdek-
li majd az olvasókat.

Előszeretettel ajánlom min-
denkinek, akit érdekelnek a 
szenttamási történetek és sze-
mélyek. Örülünk az ajándék-
nak, és várjuk a további mun-
kákat is – mondtaKis Éva, 
igazgatónő.
AGion Nándor Emlékház 

február folyamán novella 
és regénypályázatot hirdet, 
amelynek célja a magyar iro-
dalom és szellemiség gazda-
gítása, új művek írásának ser-
kentése, a gioni irodalmi dis-
kurzusok továbbéltetése. A 
díj eredetileg magyar nyel-
ven írt pályamű szerzőjének 
ítélhető oda.
A jeligével ellátott novella 

pályamunkák beérkezési ha-
tárideje 2021. június 1-je, még 
a regénypályázat 2022. január 
31-e. Az eredményeket a Gion 
Nándor Emlékház honlapján 
teszik közzé. Az első három 
helyezett oklevelet és pénzju-
talmat kap. A legjobb mun-
kák és a bírálóbizottság által 

kiadásra javasolt valameny-
nyi alkotás megjelentetését 
az újvidéki Forum Könyvki-
adó Intézet vállalja.
A Gion Nándor Emlékház 

és Szenttamás Község Önkor-
mányzata 2012-ben indította 
el közös pályázatát, amely-
nek célja Gion Nándor mind-
máig szerbül nem olvasható 
elbeszéléseinek, novelláinak, 
regényeinek a szerb nyelvre 
fordítása.
A Gion Nándor Műfordí-

tói Pályázat eredményeként 
eddig lefordított és megje-
lentetett kötetek: PričeizKe-
glovićeveulice, Jednouhičo-
vek, Priče o staromrevorve-
ru, O momstricu i drugepriče, 
Kormorani se jošnisuvrati-
li, Rafalzajednogcrnogbivola, 
Anđeoskoveselje, Klavirizbel-
ogdvorca, Vodozemci u peći-
ni, Pljačkašipošte i Bratemoj, 
Jove.

Az idén, Gion Nándor szüle-
tésének 80. évfordulóján a pá-
lyázat meghívásos és a Rózsa-
méz című regényt fordíttatják 
le. A fordításra Vickó Árpá-
dot kértük fel, hiszen ő volt 
a Virágos Katona átültetője 
is. Cél a Virágos Katona és 
a Rózsaméz együttes megje-
lentetése az idei év folyamán.

Könyvcsomag a szenttamási Népkönyvtárnak

Százkét egyetemistának biztosított ösztöndíjat Szenttamás Község
  A Községi Tanács megerő-

sítette az ösztöndíjra jogosult 
hallgatók végső ranglistáját a 
szenttamási Község területén 
a 2020/2021es tanévre.
A határozat értelmében ösz-

töndíjra jogosult 20 elsőéves 
egyetemista és 29 felsőbb éves 
hallgató 7,00-7,99 közötti át-
laggal.

Ezenkívül még 53 felsőbb 
éves egyetemista kap támo-
gatást, akiknek a tanulmá-
nyi átlaga 8,00 és 10,00 kö-
zött van.

Ebben az iskolaévben Szent-
tamás község területén 102 
egyetemista kapott ösztön-

díjat. Február hónap utolsó 
munkanapján a tanulók be-
tartva az egészségügyi előírá-
sokat 3 csoportban aláírták a 
szerződéseket.

    - Idén már harmadik éve 
kapom meg a községi ösztön-
díjat, ami sokban megköny-
nyíti szüleim helyzetét kiis-
koláztatásommal kapcsolat-
ban.

Nagyon hálás vagyok köz-
ségnek a támogatásért - 
mondta az egyik ösztöndí-
jas, aki a Művészeti Akadé-
mia tervezőgrafikusi szak 
hallgatója. 

Madáretető az iskola
udvarán 

Javában tart a tél, a határ-
banés a lakotttelepüléseken 
is aktuális a madaraketeté-
se. Szenttamáson a városköz-
pontbanés a folyókmentén-
többhelyenvannakkülönbö-
zőetetők. A helyi Jovan Jova-
nović Zmajiskolaelsősdiákja-
iazelmúltnapokbantanultá-
kazetetőkészítésének a for-
télyait, ésazt, hogymiértfon-
tostélengondoskodni a ma-
darakról.

Matarugin Elvira, a ma-
gyarnyelvűelsőosztályosok-
tanítónőjeelmondta, a ma-
dáretetőkújrahasznosította-
nyagokbólkészültek, a főcél-
pedig a gyerekekkézügyessé-
génekfejlesztésemellettazálla-
tokról, ezenbelülpedig a ma-
darakrólvalógondoskodásfel-
keltése volt.
− Nagyonszeretjükazélővi-
lágot, ezenbelülpedigazálla-
tokat, ésmiveltél van, termé-
szetvédőóránazelmúlthéte-
nazállatoktéligondozásával-
kapcsolatostémakörtismé-
teltükát. 

Ehhezkapcsolódóan ma 
egynagyonszépakciótsike-
rültmegvalósítani, mégpedig 
a madarakragondolvamadá-
retetőtkészítettünk. Nyers-
anyagkéntújrahasznosításcél-
jából, azüdítőitalokéstejesdo-
bozokkartonbólkészültdobo-
záthasználtukfel, ezekbőlké-
szítettük a madáretetőket, és-
búzátraktunkbele.

Iskolánkkülönhangsúlyt-
fektetazújrahasznosításra, a 
biológiatanárnővelévente-
megszervezzük a papírgyűjté-

siakciót, ezenkívülműanyag-
kupakokat is gyűjtünk. A mi 
kisosztályunk is nagyonaktí-
vezen a téren, nagyonbüszke-
vagyok a gyerekekre, hogy-
márkicsikorukótaodafigyel-
nekarra, hogytermészetün-
ketóvnikell. Amit lehetséges, 
ittaziskolában is újrahaszno-
sítunk. Folyamatosangyűjt-
jük a kupakokat, most pedig-
kartonbólkészítettükezeket a 
jólsikerültpraktikus, ugyan-
akkorhasznosmadáretetőket 

– mondtaMatarugin Elvira.
Kiemelte, a gyerekekkel-

gyakransétáttesznekaziskola-
körül, a természetben.
– Szeretünkelsétálni a Kri-

vajafolyópartjára, csodáljuk 
a gyönyörűszépélővilágotés-
hattyújainkat, büszkékva-
gyunkrájuk. Eztegyébként-
mindenkinekértékelnikelle-
ne, ésigazánjólenneaziskola-
közelébenegyszépoázistkiala-
kítani, de sajnosvannakolya-
nok, akikeztnemígygondol-
ják, ésmindenttönkretesznek. 
Képzőművészetióránigyek-
szünkfelhasználniazokata-
zanyagokat, amelyekmások-
számárahulladékotjelentenek. 
Ezekenazórákonnagyonérde-
kes, ötletesdolgokkészülnek, 
hiszen a gyerekekkreativitá-
saötletdúséshatártalan – szá-
molt be a tanítónő.
A madáretetőketvégülazis-

kolaépületeelőttifákratették-
fel, azelsősökpedig a meleg-
tanteremablakánkeresztül is 
figyelhetikmajd a kismada-
raklátogatását.

• Újrahasznosíthatóanyagbólkészítettekmadáre
tetőket a szenttamásielsősök



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Стефан се опробао са вр-
шњацима из целе Србије, 
најбољим кошаркашима у 
овом узрасту, члановима 
Црвене звезде, Партиза-
на, Игокее, Земуна, Дина-
мика, Радничког и других 
клубова, скренуо пажњу 
стручњака на своја умећа 

и показао свима да се и 
у, условно речено, малим 
клубовима, може добро 
радити и напредовати. 
Кошаркаш из Србобрана 
нашао се на списку од 23 
играча, међу само троји-
цом из Војводине.  На спи-
ску су се осим дечака из 
Србије, нашли и најбољи 
млади играчи Републике 
Српске, што је конкурен-
цију чинило још јачом.
„Било је ово врхунско 

искуство и једва чекам и 
надам се да ћу поново до-
живети тако нешто. Све је 
било на највишем нивоу, 
као у професионалним 
клубовима, са озбиљним 
радом и приступом оба-
везама и задацима. Трени-
рали смо два пута дневно, 

нашли времена да покло-
нимо пажњу многим сег-
ментима игре, како треба 
да се односимо 
према саиграчима 
и противницима, 
шта треба да нам 
значи кошарка. 
Мени су ове при-
преме послужи-
ле да осетим још 
већу жељу и мо-
тивацију да тре-
нирам, да учиним 
све да наставим 
да напредујем и 
надам се да ће се 
уложена енергија једном 
вратити. Тренирам од осме 
године, кошарка је мој 
спорт и желим да поста-
нем добар кошаркаш, као и 
многи пре мене у Србобра-

ну“, каже за Србобрански 
информатор Стефан Јо-
кановић. Његов таленат 

препознат је раније и у ло-
калној средини, па је тако 
Стефан добитник званич-
ног признања за најбољу 
младу наду србобранског 
спорта у прошлој години. 

Млади Србобранац по-
себно је срећан што је на 
припремама репрезента-
ције упознао нове другове, 
чуо како се ради у већим 
и познатијим клубовима 
и добио прилику да све то 
упореди са својим клубом, 
ОКК Србобран.
„После припрема у Бео-

граду, од људи који су пра-
тили наш рад имао сам пар 
позива и понуда за друге 
клубове, али моја жеља је 
да упишем Гимназију ‘Све-
тозар Милетић’ и да за сада 
наставим са тренинзима у 
мом клубу у Србобрану“, 
рекао је Стефан. Он је ове 
године први пут заиграо 
за сениорски састав ОКК 
Србобран, иако има тек 14 
година. Висок је 187 цм.

• Још једна млада спортска нада из Србобрана добила је потврду да је на правом путу и да друштво, спорт и навија-
чи од ње у будућности очекује врхунске резултате. Млади Стефан Јокановић, члан ОКК Србобран, био је део при-
према кошаркашке репрезентације Србије за играче млађе од 15 година, које су одржане на Кошутњаку, у Београду.

Стефан Јокановић млади репрезентативац Србије

• Већ на самом почетку рада Школице спорта интересовање деце је велико. После само месец дана школицу похађа 
скоро 60 малишана.

У Школици спорта расту будући шампиони
Србобран добио Школицу спорта

План за оснивање шко-
лице је дошао спонтано и 
већ први тренинг и пру-
суство 38 деце, показао је 
да је овако нешто било по-
требно Србобрану. „Шко-
лица спорта је намењена 
деци узраста од 4 до 8 
година и примарни циљ 
је упознавање деце са све-
том спорта, као и потреба 
за физичком активно-
шћу. Основни програм 
чине два часа недељно у 
фискултурној сали, усме-
рени на развој моторике 
и координације покрета 
деце кроз основе спорто-
ва, пропраћени моторич-
ким полигонима са еле-

ментима игре. Тренинге 
смо пажљиво саставља-
ли како би првенствено 
деци пружили забаву са 
акцентом на спорт. Кроз 
тренинге се трудимо да 
деци приближимо спорт 
и здрав начин живота, 
као и да им подсаткнемо 
навику за тренирањем“, 
појашњава принцип рада 
Школице спорта Срђан 
Миковић. У Школици 
спорта тренутно вежба 56 
малишана, а тренинзи се 
обављају у две групе како 
би организација самог 
тренинга била на вишем 
нивоу. Иза Срђана је 15 го-
дина тренирања атлетике, 

као и 5 година проведених 
у свету тениса, у коме је и 
даље активан. У свет спор-
та увела га је љубав према 
атлетици, а касније је по-
чео да ради и као помоћ-
ни тренер у Атлетском 
клубу у Србобра-
ну. „Жеља са 
пр еношење м 
знања је увек 
п о с т о ј а л а , 
осећам се 
и с п у њ е н о 
када успем 
неком да 
п о м о г н е м 
како у пока-
зивању неке 
вежбе, тако и 
кроз причу из 
личног искуства, са-
вета који стиже из онога 
кроз шта сам пролазио у 
такмичарском периоду. 
Првобитна идеја је била 
да почнем да радим сам, 
међутим како би приступ 
деци са педагошког аспек-
та био бољи, ангажован је 
и васпитач. Увођење вас-
питача у Школицу спор-
та је изазвало позитивне 

реакције код родитеља, а 
посебно код деце која се 
осећају слободније када су 
у присуству познате осо-
бе. Задовољни родитељи 
и дечији осмех 

у току 

тренинга је само додатни 
ветар у леђа за даљи радо 
и знак да оно што ради-
мо радимо како треба“, 
каже Срђан. Тренинзи су 
понедељком и четвртком, 
односно уторком и пет-
ком од 15.30 часова, у мајој 
сали Центра за спорт и 
туризам. Све о школици 
може се наћи и на Инста-
грам профилу srbobranski.
sportic

„Поставили смо циљеве 
и на дугорочнијем плану 
рада, акценат је на пра-

вилном извођењу основ-
них вежби, како би деца на-

кон завршене Школице пре-
шла на други спорт са пред-

знањем. Да би деци приближили 
спортове, један од планова је и примоција 

појединачних дисциплина. Реч је о посебном тренин-
гу који би се одржавао сваког последњег петка у ме-
сецу, у пристуству спортиста из одређеног спорта. 
Планирамо да у наредном периоду прођемо кроз де-
вет спортова: кошарка, тенис, одбојка, атлети-
ка, кик бокс, рукомет, карате, фудбал и џудо. Лич-
но сматрам да је овако нешто од великог значаја за 
наше место, јер поред спорта деца се срећу са свако-
дневим животним ситуацијама као што су победе 
и порази“, истиче Срђан Миковић.

Постављени циљеви

ОКК Србобран изнедрио један прави кошаркашки бисер


